
Ajuntament de Búger

  ACTA

 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PLN/2022/6 El ple

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de 
convocatòria

Extraordinària

Data 3 / d’agost / 2022

Durada Des de les 19:30 fins a les 20:15 hores

Lloc Casal de cultura Batle Miquel Amengual (Can Dometo)

Presidida per PERE TORRENS ESCALAS

Secretari Jaime Torres Ferrer

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i Cognoms Assisteix

44327567N Coloma Capó Saletas (PP) SÍ

43031562B Jaime Boyeras Pons (PP) SÍ

42959880C Luis Matias Cladera (No adscrit) SÍ

41524279X Marc Bernal Cantallops (No adscrit) SÍ

43073880D Oscar Castro López (MÉS) SÍ

43052263N BATLE - PERE TORRENS ESCALAS (No adscrit) SÍ

78213191N Pep Lluis Pons Hinojosa (MÉS) SÍ

42962927P Rafael Capó Cerdá (No adscrit) SÍ

78218160J Úrsula Perelló Saletas (MÉS) SÍ

 

 

Una vegada verificada pel  Secretari  la  constitució  vàlida de  l’òrgan,  el  President  obre  la  sessió,  
procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia
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Ajuntament de Búger

A) PART RESOLUTIVA

 

1.- Aprovació d'actes de les sessions anteriors

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

L'acta de la sessió ordinària de Ple de data 26 de maig de 2022 i l'acta de la sessió 
extraordinària i urgent de data 22 de juny de 2022, s'aproven per unanimitat dels membres 
assistents.

 

2.- Expedient 215/2022. Òrgans Col·legiats - Supressió de la Junta de Govern Local

Favorable Tipus de votació: Nominal
A favor: 6, En contra: 0, Abstencions: 3, Absents: 0

  A favor Coloma Capó Saletas
Jaime Boyeras Pons
Marc Bernal Cantallops
PERE TORRENS ESCALAS
Pep Lluis Pons Hinojosa
Rafael Capó Cerdá

En contra ---

Abstencions Luis Matias Cladera
Oscar Castro López
Úrsula Perelló Saletas

Absents ---

Expedient núm.: 215/2022
Proposta de Batlia
Procediment: Òrgans Col·legiats (Constitució, Modificació o Supressió)
Data d'iniciació: 12/07/2022
 
 

PROPOSTA DE BATLIA
 
Vist l'Informe de Secretaria i de conformitat amb el que es disposa en els articles 20.1.b) de la 
Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local i 35.2.d) del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals aprovat per Reial decret  
2568/1986, de 28 de novembre, el Batle proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent
 

ACORD
 
PRIMER. Dissoldre  la  Junta  de  Govern  Local,  amb  efectes  des  de  l’endemà  a  la  data 
d’adopció del present acord, fent constar que les competències delegades mitjançant l'acord 
plenari de data 08 de juliol de 2019, retornen a aquest Plenari.
 
SEGON. Comunicar  aquest  acord  a  tots  els  Regidors  afectats  perquè  en  prenguin 
coneixement i efectes.
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Ajuntament de Búger

 
TERCER. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, en compliment del 
que es disposa per l'article 46.1 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic 
de les Entitats Locals aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre.
 
Intervencions:
 
El portaveu del grup MÉS, Sr. Pep Lluís Pons, pren la paraula per manifestar que aquesta 
proposta els sobta perquè no saben si es tracta d'una ruptura de l'equip de govern i demana 
si  la  supressió  de  la  Junta  de  Govern  afectarà  al  dia  a  dia  i  a  l'estabilitat  de  la  gestió 
municipal.
Contesta el Sr. Batle que no afectarà per res, ja que es pot dur el dia a dia mitjançant decrets 
quant a les competències de Batlia i mitjançant acords plenaris pel que fa a les competències 
del Plenari. Afegeix que la Junta de Govern és un òrgan potestatiu en municipis de menys de 
5.000 habitants com Búger, i que únicament té les competències delegades per Batlia i per 
Ple. Per tant, entén que no afectarà a l'estabilitat.
Insisteix el  Sr.  Pep Lluís Pons (MÉS) en què els preocupa la situació i  que el  dia a dia  
mostrarà si se pot gestionar o no, però tenen els seus dubtes. A la qual cosa contesta el Sr. 
Batle que tenen dubtes perquè no saben com funciona un ajuntament. Respon el Sr. Pep 
Lluís Pons (MÉS) que no els sorpren aquesta resposta, que ja estan acostumats.
Una vegada efectuada la votació, dalt transcrita, el Sr. Òscar Castro (MÉS) demana el torn de 
paraula  per  manifestar  que es  fa  difícil  votar  una cosa quan no saben els  motius  de la 
proposta i que quan ho demanen no se'ls contesta.  Afegeix que ell, personalment, no té la 
informació per poder votar amb coneixement de causa.

 

3.- Expedient 11/2022. Reconeixement Extrajudicial de Crèdits nº 04/2022

Favorable Tipus de votació: Nominal
A favor: 5, En contra: 3, Abstencions: 1, Absents: 0

  A favor Coloma Capó Saletas
Jaime Boyeras Pons
Luis Matias Cladera
PERE TORRENS ESCALAS
Rafael Capó Cerdá

En contra Oscar Castro López
Pep Lluis Pons Hinojosa
Úrsula Perelló Saletas

Abstencions Marc Bernal Cantallops

Absents ---

Expedient Núm: REC nº 04/2022

Proposta de Batlia
Assumpte: Aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdits

 
 

PROPOSTA DE BATLIA

 

Ajuntament de Búger Pág.3 de 9

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

D
FS

PK
LQ

5J
EF

7X
H

C
6S

D
M

C
XE

D
Y 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//b

ug
er

.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 3

 d
e 

9 



Ajuntament de Búger

Aquesta Batlia proposa al Plenari la següent proposta d’acord:

 
1. Aprovar l’expedient 04/2022 de reconeixement extrajudicial de crèdits 

de  les  obligacions  amb  càrrec  a  les  aplicacions  pressupostàries 

següents del pressupost municipal vigent:

 

Data 
Factura

Proveïdor-Núm. Fra. - Descripció Import P.Pressup
.

05-10-2020 Excavaciones Guiem SL – Reparació 
escomesa

441,65 € 161-21300

09-04-2021 Excavaciones Guiem SL – 
Senyalització

580,80 € 1532-
61909

29-10-2021 Gabriel Pons Cañellas – Honoraris 
Redacció Projecte “Reforma i 
ampliació instal·lació elèctrica 
poliesportiu”

1.184,99 
€

342-63200-
02

 
2. Declarar  que  de  la  resolució  de  l’expedient  de  reconeixement 

extrajudicial  de  crèdits  no  s’ha  apreciat  responsabilitat  per  danys ni 

perjudici a l’Hisenda municipal.

 
Intervencions: 
 
El portaveu del grup MÉS, Sr. Pep Lluís Pons, pren la paraula per manifestar que mantindran 
la seva postura respecte a aquest tipus d'expedients, i votaran en contra. Contesta el Sr. 
Batle que demostren novament desconeixement del funcionament d'un ajuntament, perquè hi 
ha moltes factures que arriben amb retard i l'ajuntament no pot anar a tocar la porta de cada 
empresa que no presenta les seves factures en termini. Afegeix que (dirigint-se al Sr. Pons) 
els seus arguments són de no tenir ni idea del què s'està tractant ni de com funciona un 
ajuntament.
Demana el Sr. Pep Lluís Pons (MÉS) la paraula, per al·lusions, però el Sr. Batle li denega 
dient que ja dirà el que vulgui en els precs i preguntes. El Sr. Pons demana que consti en 
acta.    

 

4.- Moció MÉS - Bonificació bitllets de tren i bus

Favorable Tipus de votació: Nominal
A favor: 8, En contra: 0, Abstencions: 1, Absents: 0

  A favor Coloma Capó Saletas
Luis Matias Cladera
Marc Bernal Cantallops
Oscar Castro López
PERE TORRENS ESCALAS
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Ajuntament de Búger

Pep Lluis Pons Hinojosa
Rafael Capó Cerdá
Úrsula Perelló Saletas

En contra ---

Abstencions Jaime Boyeras Pons

Absents ---

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL MÉS PER BÚGER PER LA BONIFICACIÓ 
DELS BILLETS DE TREN I BUS

Durant el Debate del Estado de la Nación dels passats 12, 13 i 14 de juliol, el president del 
Govern espanyol, Pedro Sánchez, va anunciar la bonificació 100% dels bitllets multiviatge de 
RENFE. Però la mesura, que té com a principal objectiu el de reduir l’ús del vehicle privat en  
favor del transport públic en un context d’escalada del preu dels carburants, s’oblida de les 
Illes Balears, un territori amb un dèficit d’inversió pel que fa a transport públic i on seria més  
necessària que a altres territoris amb una millor connectivitat via tren.

Així, aquest fet discrimina doblement la ciutadania de les Illes Balears, donat que pagam els 
mateixos  imposts  o  més  però,  ni  tenim  la  mateixa  inversió  que  la  resta  ni  ens  podem 
beneficiar d’aquesta mesura concreta. 

Per tant, és de justícia que la bonificació s’apliqui també als territoris no coberts per serveis 
ferroviaris estatals, com és el cas de les Illes Balears. En concret, que s’apliqui als bitllets de 
bus del TIB i als trens dels Serveis Ferroviaris de Mallorca (SFM). 

 

Es per tot això que MÉS per Búger duu al Plenari les següents propostes d'acord: 

 
Primer.- L’Ajuntament de Búger insta el Govern de l’Estat a ser just en el repartiment de 
finançament i a reconèixer la insularitat

Segon.- L’Ajuntament de Búger insta el Govern de l’Estat a bonificar els bitllets de tren i bus  
de les Illes Balears. 

  

 

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL

 

5.- Donar compte dels decrets de Batlia

La Corporació es dóna per assabentada.
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Ajuntament de Búger

6.- Informes de Batlia

El Sr. Batle informa als membres assitents sobre els següents assumptes:
- El projecte per la instal·lació d'una planta desnitrificadora ja està entregat al Consell de 
Mallorca, i estam a l'espera de què ens donin el vistiplau.
- S'ha contractat a una persona de "Es garrover" perquè netegi els carrers, i està cinc hores 
els dematins. També s'ha contractat a un altre treballador de "Es garrover" pel parc verd.
- Pel que fa a la recollida selectiva, hi ha un problema amb l'empresa de recollida i la 
Mancomunitat. Han tingut reunions amb els representants de l'empresa, i aquests han 
formulat una proposta de resolució contrcatual de mutu acord, atesos els nombrosos 
inconvenients pel correcte compliment i execució del contracte. És possible que torni a haver 
vaga per aquest motiu, però espera que se solucioni abans.
- S'ha publicat l'estudi de viabilitat econòmica del poliesportiu, és el primer pas per iniciar 
l'expedient, publicar els plecs, i iniciar la licitació.
- Projectes del POS 2022-2023, ja s'han presentat tots per valor de 480.000 euros. També 
s'ha demanat subvenció per equipaments esportius en espècie, per posar aparells de 
calistènia. 

 

C) PRECS I PREGUNTES

 

7.- Precs i preguntes.
 
La regidora del grup MÉS, Sra. Úrsula Perelló, en primer lloc demana al batle respecte pel 
seu company i per la resta de regidors, atès que considera que ha faltat al respecte del seu 
portaveu i s'ho podria estalviar. D'altra banda demana informació sobre una factura de vuit mil 
euros per "banc d'imatges".  Contesta el Sr. Batle que si entren a la pàgina web ho veuran, es 
tracta d'una actuació subvencionada pel Consell de Mallorca al 100%. Finalment, la Sra. 
Perelló demana per una altra factura per import de tres mil euros sobre "campanya de 
sensibilització del comerç". Contesta el Sr. Batle que es tracta d'una actuació PAESC 2021 
per estalvi d'energia i també està subvencionat.
El Sr. Pep Lluís Pons (MÉS) demana per les factures de festes, cosa la qual van demanar per 
escrit fa un temps. Contesta el Sr. Batle que ho ha reclamat al comptable, però que encara 
falten factures per presentar i que, de seguida que les tiguin totes, les enviaran. 
També demana el Sr. Pons informació sobre la recollida de les restes de poda dels 
particulars, sobre com es gestionaran. Contesta el Sr. Batle que efectivament s'ha dictat una 
llei estatal que encomana aquesta gestió als municipis, però que va en contra del costum i del 
què s'ha fet tota la vida, atès que a Búger sempre aquestes restes les cremaven els 
particulars. Encara no s'ha pres una solució definitiva.
D'altra banda, demana informació sobre la situació del policia local, perquè hi ha molts 
problemes de renous per part de festes de turistes. Contesta el Sr. Batle que encara segueix 
igual, continua de baixa i de moment no es pot fer res. Pel que fa al problema dels renous per 
festes, diu que va contactar amb la delegada de Govern i li va exposar la problemàtica, atès 
que l'ajuntament podia gestionar els expedients corresponents però que algú havia de 
denunciar les infraccions per poder incoar aquests expedients. La delegada de govern li va dir 
que parlaria amb el coronel de la Guardia Civil. Dies després va rebre la telefonada el capità 
de la Guardia Civil d'Inca, qui li va dir que parlaria amb els seus companys per actuar en 
properes situacions i que ho faria arribar també a la Guardia Civil de Sa Pobla.  
Continua el Sr. Pons amb el seu torn de paraula i prega que es posi solució al problema que 
genera el camió del fems que deixa brutor al carrer Molins. Contesta el Sr. Batle que hi ha 
una problemàtica important amb l'empresa de recollida de fems, com ja es va comentar.
D'altra banda, el regidor Sr. Pons demana per l'expedient sancionador per una agressió d'un 
ca perillós. Contesta el Sr. Batle que està sancionat.
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Ajuntament de Búger

Finalment el Sr. Pons demana per les queixes i crítiques a xarxes socials sobre les festes de 
Sant Pere, tant per manca d'activitats per joves com per canvis d'horari. Contesta el Sr. Batle 
que no és cert que es fes cap canvi d'horari, sinó que va ser un error en el programa, però 
l'horari va ser el mateix. I pel que fa activitats per joves tampoc està d'acord atès que s'han fet 
moltes activitats per infants.
El Sr. Pons afegeix que els sorprèn molt que el batle del poble, el batle de tots, faci unes 
declaracions tan enceses i tan fora de lloc a xarxes socials contra Búger Digital. El Sr. Batle 
interromp per fer constar que si no fa un prec o una pregunta no té el torn de paraula. El Sr. 
Pep Lluís Pons li demana si el què ha exposat és un comportament adequat d'un batle que se 
pressuposa que és de tot el poble. Contesta el Sr. Batle (dirigint-se al regidor Sr. Pons) que al 
seu grup i al seu entorn tenen elements mentiders i miserables, com ja va dir. Que menteixen 
sistemàticament a les xarxes, igualment que al diari de Búger, que ja fa oi per no dir rialles.
El regidor Sr. Òscar Castro (MÉS) i la Sra. Úrsula Perelló (MÉS), manifesten que perquè se'ls 
insulti s'estimen més no continuar a la sessió i abandonen la sala.   
El regidor Sr. Pep Lluís Pons (MÉS) finalment fa una darrera pregunta, i demana explicacions 
sobre perquè no s'han demanat per l'Ajuntament de Búger les subvencions per escoletes 
d'estiu. Contesta El Sr. Batle que sí es van demanar les subvencions, per la Mancomunitat 
del Raiguer, però que era tan complexa que molts pocs ajuntaments la van tramitar. 
Demanaven unes coses que no podíem complir en aquell moment.
A continuació, el Sr. Pep Lluís Pons (MÉS) anuncia que, com a portaveu del grup MÉS se'n 
va del plenari com han fet els seus companys de grup, per les faltes de respecte rebudes per 
part del Batle. Acte seguit abandona la sala.
Posteriorment el regidor, Sr. Marc Bernal (no adscrit), pren la paraula per demanar sobre la 
situació de la contractació de la concessió del poliesportiu. Contesta el Sr. Batle que com ha 
comentat als informes de Batlia, ja s'ha iniciat l'expedient corresponent. També demana el Sr. 
Marc Bernal pels pilons de l'aparcament del poliesportiu, si no es podrien llevar. Contesta el 
Sr. Batle que es van posar per evitar que peguin els cotxes  pegassin a les bolles, i no es 
poden llevar perquè es tracta d'una actuació subvencionada i el què s'ha fet no es pot tocar.

 

 

8. Punt d'urgència.

Prèvia votació de la urgència, la qual s'aprova per unanimitat dels membres assistents, el Sr. Batle 
eleva al Plenari la següent proposta:

Expedient 226/2022. Modificació de Crèdits. Suplement de crèdit 01/2022

Favorable Tipus de votació: Nominal
A favor: 6, En contra: 0, Abstencions: 0, Absents: 3

  A favor Coloma Capó Saletas
Jaime Boyeras Pons
Luis Matias Cladera
Marc Bernal Cantallops
PERE TORRENS ESCALAS
Rafael Capó Cerdá

En contra ---

Abstencions ---

Absents Oscar Castro López
Pep Lluis Pons Hinojosa
Úrsula Perelló Saletas
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Ajuntament de Búger

Expedient núm.: 226/2022
Proposta acord de Ple
Procediment: Modificació de Crèdits
 
 

PROPOSTA DE BATLIA
 
Davant l'existència de despeses que no poden demorar-se fins a l'exercici següent pels quals el crèdit consignat al 
vigent Pressupost de la Corporació és insuficient i no ampliable,  i atès que mitjançant resolució del  conseller  de 
Model Econòmic, Turisme i Treball i president del SOIB de data 19 d’agost de 2021 es va concedir a l’Ajuntament de 
Búger  una  subvenció  pel  desenvolupament  del  projecte  SOIB REACTIVA 2021,  per  tot  plegat  es fa  precisa  la 
concessió d'un suplement de crèdit finançat amb càrrec a Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament 
afectat.
Considerant que es va emetre Memòria de Batlia en la qual s'especificaven la modalitat de 
modificació del crèdit, el finançament de l'operació i la seva justificació.
Considerant  que  es  va  emetre  informe  de  Secretaria  sobre  la  Legislació  aplicable  i  el 
procediment a seguir.
Considerant que es va emetre informe d'Intervenció pel qual es va informar favorablement la 
proposta d'Alcaldia.
Realitzada la tramitació legalment establerta i vist l'Informe de Secretaria, es proposa al Ple 
l'adopció del següent.
 

ACORD
 
PRIMER. Aprovar  inicialment  l'expedient  de  modificació  de  crèdits  núm.  01/2022  del 
Pressupost  en vigor,  en la  modalitat  de  suplement  de  crèdit,  finançat  amb  càrrec  del Romanent  de 
Tresoreria per a despeses amb finançament afectat de l’any 2021, com segueix a continuació:

 
Suplements en Aplicacions de Despeses

 

Aplicació Descripció Crèdit 
Inicial

Import MC Crèdit 
Final

920.143.0
1

Altre  personal:  SOIB 
REACTIVA 20221

7.000,00 
€

26.199,75 
€

33.199,75 
€

 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al Romanent de Tresoreria per a despeses amb 
finançament afectat per a 2021.
 
 

Concept
e Descripció

Crèdit 
Inicial

Import MC Crèdit 
Final

80010.01 De Comunitat 
autònomes

0,00 € 26.199,75 €
26.199,75 

€
 
A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l'article 37.2, apartats a) i 
b),  del  Capítol  I  del  Títol  VI  de la  Llei  39/1988,  de 28 de desembre,  Reguladora de les 
Hisendes Locals, en matèria de pressupostos, desenvolupat pel Reial decret 500/1990, de 20 
d'abril, que són els següents:
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho 
a exercicis posteriors.
b) La insuficiència en l'estat de despeses del Pressupost de crèdit destinat a aquesta finalitat  
específica,  que  haurà  de  verificar-se  en  el  nivell  en  què  estigui  establerta  la  vinculació 
jurídica.
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Ajuntament de Búger

 
SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el Butlletí Oficial de 
les Illes Balears, pel termini de quinze dies, durant els quals els interessats podran examinar-
ho i presentar reclamacions davant el Ple. L'expedient es considerarà definitivament aprovat 
si durant el citat termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple 
disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.

 

 

 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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